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Contractele de finanțare a lucrărilor 
de reabilitare de la Colegiul 
Pedagogic „Vasile Lupu” din Iași  
au fost semnate 

 
Pe data de 10 iunie 2024, au început lucrările 

de modernizare, consolidare și refuncționalizare 
a imobilelor monument istoric ale instituției de 
învățământ. Valoarea totală a acestora depășește 
67 de milioane de lei, iar durata de execuție este 
estimată la 36 de luni în cazul clădirii liceului și 24 
de luni pentru cantină. 

Contractele de finanțare a lucrărilor  
de la Colegiul Pedagogic „Vasile Lupu” 
din Iași au fost semnate  
Primăria Iași a anunțat recent semnarea con-

tractelor de finanțare pentru reabilitarea si refun-
cționalizarea Colegiului Pedagogic „Vasile Lupu”, 
în cadrul Programului de finanțare „Școli Sigure și 
sănătoase”.  

„Prin decizia primarului Mihai Chirica, am sem-
nat, în numele municipiului Iași, împreună cu Mi-
nistrul Dezvoltării Regionale, Adrian Veștea, cele 
două contracte de finanțare pentru reabilitarea și 
refuncționalizarea Colegiului Pedagogic «Vasile 
Lupu», în cadrul Programului de finanțare «Școli 

Sigure și sănătoase», în valoare totală de 
162.561.321 de lei, din care 149.084.925 de lei - rea-
bilitare clădire C1 Liceu și 13.476.396 de lei - rea-
bilitare Corp C2 Cantina. Precizez că, având în 
vedere importanța și preocuparea pe care o 
acordă Primăria Municipiului Iași acestui impor-
tant obiectiv educațional, imediat ce a fost anun-
țată aprobarea pentru finanțare a celor două 
proiecte, a fost demarată procedura de atribuire 
a execuției, astfel încât în acest moment este 
emis și ordinul de începere a lucrărilor”, a spus Ci-
prian Bostan, city managerul Iașului.  

Municipalitatea ieșeană a semnat ordinul de 
începere a lucrărilor. Firma care a câștigat licita-
ția va începe de astăzi, 10 iunie, lucrările de con-
solidare și refuncționalizare a imobilelor 
monument istoric ale Colegiului Pedagogic „Vasile 
Lupu” (Corp C1 Liceu, vechi din 1891, și Corp C2 
Cantină). 

O firmă din Iași a câștigat contractul de 
reabilitare a instituției de învățământ 
Potrivit informațiilor publicate pe SEAP, lici-

tația a fost lansată în martie 2023. Patru oferte fi-
nanciare au fost depuse în cadrul procedurii, iar 
Iasicon a fost firma care ar fi trebuit să semneze 
contractul, fiind declarată câștigătoare. În luna 
august 2023, a avut loc o nouă evaluare și, deși 

Primăria Iași a declarat neconforme 3 oferte din 
4 depuse, a revenit cu clarificări, iar toate au fost 
catalogate conforme. 

Astfel, firma Grup Construcții Est a fost anun-
țată atunci câștigătoarea licitației. Două rapoarte 
de procedură au fost anulate de Consiliul Național 
de Soluționare a Contestațiilor (CNSC) în urma 
unor contestații. Este important de știut faptul că 
cele 3 contestații, pe parcursul derulării procedu-
rii de licitație privind reabilitarea Colegiului Peda-
gogic „Vasile Lupu” din Iași, au fost depuse de 
prima firmă declarată câștigătoare. În cele din 
urmă, societatea administrată de Titel Sinescu a 
prins contractul de peste 60 de milioane de lei. 

Amintim faptul că în urma săpăturilor pentru 
realizarea platformei unde vor fi montate contai-
nerele de la școala modulară, pe 13 mai 2023, au 
fost descoperite câteva proiectile. Muncitorii au 
anunțat autoritățile, iar în urma excavărilor au fost 
scoase la suprafață peste 300 de proiectile de di-
ferite mărimi. Pirotehniștii au găsit, în prima zi, 
289 de proiectile care au fost deja preluate și duse 
la un depozit, pentru a fi distruse ulterior. 

Primăria Iași a anunțat faptul că, în urmă cu 
câteva zile, contractele de finanțare a lucrărilor 
de reabilitare de la Colegiul Pedagogic „Vasile 
Lupu” din Iași au fost semnate.  

Alexandra MAISNER

Contractele de finanțare a lucrărilor 
de la Colegiul Pedagogic „Vasile Lupu” 
din Iași au fost semnate. Proiectul 
depășește 162 de milioane de lei
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O școală din comuna Tătăruși, 
județul Iași, va fi reabilitată 
energetic. Procedura  
de licitație a fost lansată pe SEAP 

 
Contractul prevede execuția lucrărilor pentru 

obiectivul „Creșterea eficienței energetice și ge-
stionarea inteligentă a energiei pentru școala 
Profesională Tătăruși, corp B din satul Tătăruși”. 
Proiectul are o valoare de peste 2,4 milioane de 
lei. 

O școală din comuna Tătăruși va fi 
reabilitată. Proiectul are  
o valoare de peste 2,4 milioane de lei  
Potrivit informațiilor publicate pe platforma 

Sistemului Electronic de Achiziții Publice (SEAP), 
primăria din comuna Tătăruși caută firme pentru 
executarea lucrărilor de reabilitare energetică a 
școlii profesionale din localitate. Valoarea totală 
a proiectului este de 2.443.972,52 lei, fără TVA, iar 
firmele interesate pot depune ofertele financiare 
până la data de 17 iulie 2024.  

„Școala studiată prin prezentul proiect (Școala 
Profesională Tătăruși – corp B ) are o amplasare 
centrală în planul localității și are acces facil la 
drumul județean asfaltat DJ 208F, fiind pozițio-
nată avantajos pentru a putea fi accesată de lo-
cuitorii comunei. În ciuda lucrărilor periodice de 

întreținere și/sau modernizare a imobilelor din ca-
drul ansamblului din care este alcătuită Școala din 
Tătăruși, corp B necesită intervenții pentru adu-
cerea la standarde moderne în ceea ce privește 
economia de energie și utilizarea sustenabilă a 
resurselor. Durata contractului este de maxim 11 
luni efective de execuție a lucrărilor de la emite-
rea ordinului de începere. Perioada garanției a lu-
crărilor este de 36 de luni. Terenul pe care se 
propune realizarea proiectului are o suprafață to-
tală de 13.364 mp din care 9.540 de mp edificabil”, 
se arată în caietul de sarcini al procedurii de lici-
tație publicate.  

Școala din comuna ieșeană Scobinți va 
fi reabilitată. Două oferte financiare  
au fost depuse la procedura de licitație 
Procedura de licitație este una simplificată, 

contractul valorează 1.272.088,47 lei, fără TVA. 
Două oferte financiare au fost depuse până la ter-
menul-limită, 17 iunie 2024. Este vorba despre cea 
înaintată de Ascertic SRL, administrată de Liviu 
Zapan, înființată în anul 2019, ce are ca obiect de 
activitate „Lucrări de construcții a clădirilor rezi-
dențiale și nerezidențiale”, precum și de SC Grig 
Construct Company SRL, controlată de Grigore 
Cotună, înființată 2006, ce are ca obiect de acti-
vitate „Lucrări de construcții a clădirilor reziden-
țiale și nerezidențiale”. Până pe data de 17 

octombrie 2024, vor fi evaluate calificările teh-
nice. Proiectul are ca obiectiv reabilitarea mode-
rată a Școlii Gimnaziale Bădeni. 

„Proiectul de investiții face parte din Planul 
Național de Redresare și Reziliență, componenta 
C10 – Fondul Local, I3 – Reabilitarea moderată a 
clădirilor publice pentru a îmbunătăți serviciile 
publice prestate la nivelul unităților administrativ 
teritoriale. Durata contractului este de 12 luni. Du-
rata de garanție acordată lucrărilor va fi de minim 
36 de luni de la recepția la terminarea lucrărilor”, 
se arată în caietul de sarcini al procedurii de lici-
tație. 

Lucrările de intervenție propuse sunt reface-
rea continuității zidurilor după decopertarea ten-
cuielilor degradate, refacerea continuității 
diafragmelor degradate, desfacerea și refacerea 
șarpantei, desfacerea și refacerea învelitorii și a 
sistemului de preluare și colectare a apelor me-
teorice, realizarea lucrărilor de reabilitare și de 
eficiență energetică, refacerea finisajelor inte-
rioare și exterioare degradate, sistematizarea 
verticală a incintei și realizarea unei extinderi in-
dependente. 

O școală din comuna Tătăruși, județul Iași, va 
fi reabilitată energetic. Procedura de licitație a 
fost lansată pe SEAP, iar proiectul are o valoare 
de peste 2,4 milioane de lei.  

Alexandra MAISNER

O școală din comuna Tătăruși va fi 
reabilitată energetic. Primăria caută 
firme pentru realizarea proiectului
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Polițiștii din Iași au desfășurat mai 
multe controale în diferite zone ale 
județului. Aceștia au pus gând rău 
celor care conduc utilaje agricole. 
Oamenii legii au deschis dosare 
penale pe bandă rulantă  
în urma verificărilor 

 
Mai mulți conducători de utilaje agricole au 

fost trași pe dreapta de către oamenii legii. Astfel, 
polițiștii Secției nr. 2 Poliție Ciurea au oprit pentru 
control un utilaj agricol care se deplasa pe raza 
localității. În urma verificărilor efectuate în baza 
de date s-a constatat faptul că șoferul în vârstă 
de 52 de ani nu deține permis de conducere pen-
tru nicio categorie de vehicule. În cauză a fost în-
tocmit dosar penal sub aspectul săvârșirii 
infracțiunii de conducere a unui vehicul fără per-
mis de conducere. La scurt timp, polițiștii Secției 
nr. 2 Poliție Ciurea au oprit pentru control un alt 
utilaj agricol, la volanul căruia se afla un bărbat în 
vârstă de 59 de ani. În urma verificărilor efectuate 
în baza de date s-a constatat faptul că acesta nu 

deține permis de conducere pentru nicio catego-
rie de vehicule. În cauză a fost întocmit dosar 
penal sub aspectul săvârșirii infracțiunii de con-
ducere a unui vehicul fără permis de conducere. 

Polițiștii din Iași au pus gând  
rău celor care conduc utilaje agricole, 
 și nu numai 
Nu doar șoferii de utilaje agricole au fost ve-

rificați. Polițiștii din cadrul Secției nr. 2 Poliție Iași 
au oprit pentru control un autoturism care se de-
plasa pe str. Silvestru din mun. Iași, condus de un 
bărbat în vârstă de 38 ani, din municipiul Iași. În 
urma verificărilor efectuate în baza de date s-a 
constatat faptul că acesta ar avea permisul de 
conducere suspendat. În cauză a fost întocmit 
dosar penal sub aspectul săvârșirii infracțiunii de 
conducere a unui vehicul fără permis de condu-
cere. Și polițiștii din cadrul Secției nr. 6 Poliție Ru-
rală Pașcani au oprit pentru control un autoturism 
care se deplasa pe raza comunei Lespezi. În urma 
verificărilor efectuate în baza de date s-a consta-
tat faptul că acesta figurează cu permisul de con-

ducere reținut. În cauză a fost întocmit dosar 
penal sub aspectul săvârșirii infracțiunii de con-
ducere a unui vehicul fără permis de conducere. 

Fără permis de conducere  
și cu ITP-ul expirat 
Polițiștii din cadrul Poliției Orașului Târgu Fru-

mos au oprit pentru control o autoutilitară care 
se deplasa pe str. Petru Poni din Târgu Frumos, 
condusă de un bărbat în vârstă de 50 ani, din co-
munei Bălțați. În urma verificărilor efectuate în 
baza de date s-a constatat faptul că acesta ar 
avea permisul de conducere suspendat și inspec-
ția tehnică periodică a autoutilitarei expirată. În 
cauză a fost întocmit dosar penal sub aspectul 
săvârșirii infracțiunii de conducere a unui vehicul 
fără permis de conducere. De asemenea, polițiștii 
au dispus măsura sancționării contravenționale, 
conform OUG 195/2002, și s-a procedat la reține-
rea certificatului de înmatriculare. Polițiștii din 
Iași au pus gând rău celor care conduc utilaje 
agricole, iar în următoarea perioadă vor mai face 
controale. 

Lucian SAVA

Polițiștii din Iași au pus gând rău celor 
care conduc utilaje agricole. Sunt 
controale în mai multe zone din județ
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Direcția Generală de Asistență Socială și Pro-
tecție a Copilului (DGASPC) Iași face angajări. În 
acest sens, au fost scoase la concurs 18 posturi 
vacante. Dosarele se pot depune până la 16 iulie 
2024, ora 15.30.   

Direcția Generală  
de Asistență Socială și Protecție  
a Copilului Iași face angajări  
Direcția Generală de Asistență Socială și Pro-

tecție a Copilului (DGASPC) Iași își dorește ca în 
perioada imediat următoare să angajeze 11 edu-
catori. Aceștia trebuie să aibă studii medii. În ca-
drul DGASPC Iași, este vacant și un post de 
psiholog. Persoanele interesate trebuie să fie ab-
solvente de studii superioare, specializarea psi-
hologie. Totodată, trebuie să fie membri în 
Colegiul Psihologilor din România. În aceeași pe-
rioadă, se organiza concurs și pentru un post de 
asistent social, cu studii superioare, specializarea 
asistență socială, membru CNASR, un instructor 
educație, pentru care sunt necesare studii medii, 
un consilier juridic, studii superioare, specializa-
rea științe juridice, precum și un post de spălăto-
reasă. În cadrul Direcției Generale de Asistență 
Socială și Protecție a Copilului Iași sunt vacante 
și două posturi de supraveghetor pe timp de 
noapte. 

Ce condiții generale trebuie  
să îndeplinească participanții 
Candidații trebuie să îndeplinească o serie de 

condiții generale. Astfel, pot participa la concurs 
persoanele care au cetăţenia română sau a unui 
alt stat membru al Uniunii Europene, a unui stat 
parte la Acordul privind Spaţiul Economic Euro-
pean (SEE) sau cetăţenia Confederaţiei Elveţiene 
și cele care cunosc limba română, scris și vorbit. 
Totodată, candidații trebuie să aibă capacitate de 
muncă, în conformitate cu prevederile Legii nr. 
53/2003 – Codul muncii, republicată, cu modifică-
rile şi completările ulterioare, și să aibă o stare de 
sănătate corespunzătoare postului pentru care 
candidează, atestată pe baza adeverinţei medi-
cale eliberate de medicul de familie sau de uni-
tăţile sanitare abilitate. Aceștia trebuie să 
îndeplinească toate condiţiile de studii, de ve-
chime în specialitate şi, după caz, alte condiţii 
specifice potrivit cerinţelor postului scos la con-
curs, inclusiv condiţiile de exercitare a profesiei. 
Trebuie specificat faptul că nu pot ocupa postu-
rile vacante din cadrul Direcției Generale de Asis-
tență Socială și Protecție a Copilului Iași 
persoanele care au fost condamnate definitiv 
pentru săvârşirea unei infracţiuni contra securi-
tăţii naţionale, contra autorităţii, contra umani-
tăţii, infracţiuni de corupţie sau de serviciu, 
infracţiuni de fals ori contra înfăptuirii justiţiei, in-

fracţiuni săvârşite cu intenţie care ar face o per-
soană candidată la post incompatibilă cu exerci-
tarea funcţiei contractuale pentru care 
candidează, cu excepţia situaţiei în care a inter-
venit reabilitarea. Nu pot candida la concurs pen-
tru cele 18 posturi vacante în cadrul Direcției 
Generale de Asistență Socială și Protecție a Co-
pilului Iași persoanele care execută o pedeapsă 
complementară prin care a fost interzisă exerci-
tarea dreptului de a ocupa funcţia, de a exercita 
profesia sau meseria ori de a desfăşura activita-
tea de care s-a folosit pentru săvârşirea infracţ-
iunii sau faţă de care nu s-a luat măsura de 
siguranţă a interzicerii ocupării unei funcţii sau a 
exercitării unei profesii și nici cele care au comis 
infracţiunile prevăzute la art. 1 alin. (2) din Legea 
nr. 118/2019, privind Registrul naţional automatizat 
cu privire la persoanele care au comis infracţiuni 
sexuale, de exploatare a unor persoane sau asu-
pra minorilor, precum şi pentru completarea Legii 
nr. 76/2008, privind organizarea şi funcţionarea 
Sistemului Naţional de Date Genetice Judiciare, 
cu modificările ulterioare, pentru domeniile pre-
văzute la art. 35 alin. (1) lit. h) din Hotărârea Gu-
vernului nr. 1336/2022, pentru aprobarea 
Regulamentului-cadru privind organizarea şi dez-
voltarea carierei personalului contractual din sec-
torul bugetar plătit din fonduri publice. 

Codruța ȘOROAGĂ

Direcția Generală de Asistență Socială și 
Protecție a Copilului Iași face angajări! S-au 
scos la concurs zeci de posturi vacante
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Atât subiectele la Istorie, cât și cele de la Ma-
tematică au creat dificultăți pentru unii dintre elevii 
din Iași. Aceștia susțin faptul că ultimul subiect a 
fost de dificultate mult mai mare față de așteptările 
pe care le-au avut.  

Bacalaureat 2024!  
Elevii din Iași au întâmpinat probleme 
atât la subiectele de la Istorie,  
cât și la cele de la Matematică  
Elevii din Iași au întâmpinat dificultăți la proba 

de Matematică din cadrul Bacalaureatului. Aceștia 
susțin faptul că al treilea subiect le-a creat bătăi de 
cap. Unii au încercat să îl rezolve, însă alții au re-
nunțat în momentul în care au citit enunțul.  

„Sper să iau măcar un 6. A fost greu, nu m-am 
așteptat să fie atât de greu la subiectul 3. Nu știu 
ce să spun, merg acasă să dorm, nu am făcut mare 
lucru. După ce am văzut subiectul, m-a luat panica, 
nu am încercat să îl mai rezolv pentru că nu știam 
cum”, a spus un elev de la Colegiul Național din Iași.  

Alți elevi au transmis faptul că sunt încrezători 
și speră la o notă mare. În prima parte a subiectelor, 
enunțurile au fost unele simple, dar al treilea a fost 
unul mai complicat, însă la care nu au renunțat să 
încerce să rezolve. „Eu spun că m-am descurcat 
destul de bine. Primele exerciții au fost simple. Mai 
greu a fost la ultimul subiect, acolo am stat mai 
mult să rezolv, dar până la urmă am reușit. Cred că 
am făcut bine, cu siguranță iau peste 8. M-am pre-
gătit în toți anii de liceu, am făcut și pregătire în ul-
timul an special să pot trece cu bine de acest 
examen”, a spus o elevă de la Colegiul Național din 
Iași.  Elevii au avut la dispoziție 3 ore pentru rezol-
varea exercițiilor de la proba scrisă la Matematică.  

Ce spun profesorii  
despre dificultatea subiectului  
la Matematică  
Contactat de reporterii BZI, Aurel Neicu, profe-

sor de matematică, a transmis faptul că un elev 
care a fost silitor în timpul anului școlar ar fi putut 
rezolva subiectele fără probleme.  

„La matematică-informatică, la primul subiect, 
doar ultimul punct dacă le-a dat bătăi de cap elevi-
lor. La subiectul II, probabil că punctele de la 1 și de 
la 2C le-au creat dificultăți pentru că la 2 le-a dat 
un exercițiu cu modulul și, în general, elevii mai în-
tâmpină unele greutăți. Subiectul III, ca de regulă, 
analiza matematică, este un subiect mai dificil, în 
general, pentru elevi pentru că este din materia de 
clasa a XI-a și a XII-a, dar pentru clasele de mate-
info nu cred că au fost probleme, pentru un elev 
care este serios și învață. Nu sunt subiecte care să 
depășească limita programei școlare nici într-un 
caz. Dar pentru minim un 6 nu cred că au fost pro-
bleme, zic eu. Sigur, o notă aparte este subiectul 
care s-a dat la tehnologic, care este destul de abor-
dabil, dar asta nu înseamnă că se iau ușor note 

foarte mari. Eu cred că o notă așa, pentru un elev 
care este serios la școală, un 8,50, chiar 9, se ridică. 
Un elev care este foarte bun poate ajunge la nota 
10. Nu cred că un elev care a fost serios în timpul 
anului școlar nu a putut să ajungă la nota 6. Subiec-
tul de la tehnologic este de regulă un pic mai sim-
plu, mai abordabil, având în vedere profilul și 
numărul de ore. La profilul științele naturii, de re-
gulă, subiectul 3 le-a creat probleme, în general, la 
punctele 1C și 2C, acolo sunt problemele mai mari 
pentru că li s-au dat inegalități care rezultă din mo-
notonia funcțiilor, din studiul funcției. Acolo sunt 
probleme sau la determinarea primitivelor care, la 
fel, poate să creeze unele dificultăți elevilor. Dar în 
mod normal, un elev poate să ia foarte ușor un 6. 
Nu cred că sunt subiecte neabordabile pentru ei, 
vorbind de un elev care are cel puțin media 6 sau 7 
la clasă și luată pe merit. Un elev bun termină su-
biectul, maxim 2 ore și jumătate, cu toate verifică-
rile și detaliile”, a declarat Aurel Neicu profesor de 
matematică.  

Eseul despre România postbelică  
le-a dat bătăi de cap absolvenților  
de liceu la proba de Istorie 
În ceea ce îi privește pe absolvenții de liceu 

care au dat proba la Istorie, aceștia susțin faptul că 
eseul de la subiectul trei, cu privire la România pos-
tbelică, le-a creat mari emoții.  

”Nu credeam că o să pice România postbelică. 
Cel mai urât subiect a fost și cel mai greu. Am tras 
tare la română, sper ca la istorie să iau un 5 ca să 
trec, am să îmi mai ridic din medie la geografie. Eu 
am scris mult, dar nu știu cât o să îmi puncteze. A 
fost un subiect greu”, a spus o elevă de la Colegiul 
Național de Artă „Octav Băncilă” din Iași.  

Absolvenții de liceu care au susținut, ieri, 2 iulie 
2024, proba scrisă la Istorie au ieșit din sala de exa-
men dezamăgiți.  „Am învățat tot mai puțin partea 
asta. E belea treaba, nu știu ce am să fac. Nu mai 
sper la notă mare, acum sper doar să trec. Dacă su-
biectul trei nu l-am făcut, iau 7 doar dacă le-am 
făcut perfect pe celelalte, dar dacă mai am câte o 
greșeală, două, sper doar să trec atât. Ne-au dat 
ușor la română și au dat în noi cu istoria”, a spus 
Andrei, un elev de la Colegiul Național de Arte 
„Octav Băncilă”.  

Ce spun profesorii despre  
dificultatea subiectelor de la Istorie  
Prof. dr. Lăcrămioara Iordăchescu, fost inspec-

tor de specialitate în cadrul ISJ Iași și actualul di-
rector adjunct de la Colegiul Național Pedagogic 
„Vasile Lupu” din Iași, a transmis reporterilor BZI 
faptul că subiectul al treilea de la proba la Istorie 
nu ar fi trebuit să creeze dificultăți. „Subiectele 
sunt de dificultate medie și acoperă programa șco-
lară. Subiectul 3 nu cred că a ridicat probleme pen-
tru că tema comunismului este una care place 

copiilor. Partea și mai bună este că ei au avut posi-
bilitatea să studieze detalii la opționalul de istorie 
a comunismului. Este chiar o perioadă care nu cred 
că le-a ridicat probleme. Cu pregătire bună, cred că 
se poate lua peste nota 8, fără probleme. Elevii au 
avut timp suficient să redacteze lucrarea, depinde 
acum cât de repede și-au adus aminte materia, 
factorul psihologic contează foarte mult, pregătirea 
psihologică a examenului contează extraordinar de 
mult și, de asemenea, siguranța elevului pe conți-
nuturile exersate. Esențial este exercițiul din timpul 
anului, de aceea eu spun că Iașul este în avantaj ca 
și acele județe în care s-a optat și pentru simulare 
la nivel de județ, nu doar la simulare națională”, a 
transmis prof. dr. Lăcrămioara Iordăchescu.  

La nivelul județului Iași, au fost 
organizate 18 centre de examen  
La nivelul județului Iași, au fost organizate 18 

centre de examen. Au fost prezenți 4.998 de can-
didați din totalul de 5.074 de elevi înscriși pentru 
această probă (98,50%). Nu au participat 75 de can-
didați, iar un elev a fost eliminat pentru tentativă 
de fraudă. Subiectele și baremul de corectare au 
fost publicate la ora 15:00, pe subiecte.edu.ro, de 
Centrul Național de Politici și Evaluare în Educație. 
Joi, 4 iulie, va avea loc proba la alegere a profilului 
și a specializării (se poate opta, în funcție de filieră, 
profil și specializare pentru una din cele 10 disci-
pline: Biologie, Chimie, Fizică, Economie, Filosofie, 
Geografie, Informatică, Logică, argumentare și co-
municare, Sociologie și Psihologie). Afișarea prime-
lor rezultate este prevăzută pentru data de 8 iulie 
(până la ora 12:00). Reamintim faptul că, în confor-
mitate cu prevederile art. 5 și ale art. 6 din Regula-
mentul UE 2016/679, privind protecția persoanelor 
fizice în ceea ce privește prelucrarea datelor cu ca-
racter personal și privind libera circulație a acestor 
date de abrogare a Directivei 95/46/CE (Regula-
mentul general privind protecția datelor - RGPD), 
afișarea rezultatelor se va face prin anonimizarea 
numelui și a prenumelui candidatului. Contestațiile 
pot fi depuse/transmise în aceeași zi, în intervalul 
orar 12:00-18:00, inclusiv prin mijloace electronice. 
Afișarea rezultatelor finale este programată în data 
de 12 iulie (în centrele de examen și online). 

Marți, 2 iulie 2024, a avut loc proba obligatorie 
a profilului la Bacalaureat 2024. În funcție de filieră, 
elevii au dat examen la Matematică sau Istorie. 

Alexandra MAISNER

Bacalaureat 2024! Elevii au întâmpinat 
probleme atât la istorie, cât și la matematică. Ce 
spun profesorii despre dificultatea subiectelor
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Mihai Burlacu, un bărbat în vârstă de 40 de ani, 
trece printr-un adevărat coșmar de 6 luni. Bărba-
tul suferă de ciroză hepatică, motiv pentru care 
burta îi crește de la o zi la alta, astfel că în acest 
moment este cu totul dependent de soția sa, ce 
trebuie să-l îngrijească, deoarece nici măcar nu 
se mai poate încălța de unul singur.  

Viața acestui bărbat  
a devenit un coșmar  
Pe lângă problemele hepatice, Mihai Burlacu 

are și probleme cardiace. Deși din cauza bolii de 
care suferă abia se poate alimenta, burta sa con-
tinuă să crească și să-i creeze acestuia tot mai 
mult disconfort, dar și multe griji. 

„De mâncat nu pot mânca, gura îmi e amară 
încontinuu. Tot am luat medicamente, dar de-
geaba, nu știu ce să mă fac, tot îmi crește burta 
asta. Picioarele și mâinile îmi sunt normale, dar 
burta e problema. Nu mai pot de durere. Noaptea 
nu pot să dorm, am foarte multe probleme”, a de-
clarat Mihai Burlacu.  

Bărbatul nu doar că este foarte bolnav, ci se 
confruntă și cu numeroase lipsuri financiare. 
Mihai trăiește alături de soția sa într-o încăpere 
improvizată, care are mai mult aspectul unui 
grajd.  

Mihai Burlacu are nevoie 
de ajutor pentru a depăși această 
perioadă grea din viața sa  
Mihai Burlacu are nevoie de sprijin financiar 

pentru a se putea deplasa din localitatea Borzești, 
județul Botoșani, la Iași. Astfel, banii donați vor fi 
folosiți pentru acoperirea cheltuielilor personale 

aferente bolii, respectiv drumul la Iași, investiga-
ții, tratament, alimente și reabilitarea grajdului în 
care locuiesc. Din cauza bolii sale, Mihai Burlacu 
nu poate munci și se află la mila vecinilor.  

„Singuri, fără niciun venit, Mihai și soția sa tră-
iesc într-un grajd dărăpănat, dependenți de mila 
vecinilor. Boala l-a privat pe Mihai de posibilitatea 
de a lucra, iar lipsa banilor îl împiedică să ajungă 
la Iași pentru investigații și tratament. Haideți să 
fim alături de Mihai și familia sa în această grea 
încercare! Donațiile voastre le pot oferi o rază de 
speranță, șansa la un tratament care să-i aducă 
vindecarea. Dorim să contribuim și prin achizițio-
narea de medicamente, alimente, îmbrăcăminte 
și prin consolidarea grajdului în care locuiesc. Fie-
care gest de generozitate, oricât de mic, poate 
schimba destinul cuiva în bine. Putem aduce spe-
ranță în inimile celor care luptă în tăcere, ofe-
rindu-le o șansă la o viață mai bună”, au transmis 
reprezentanții Asociației Speranță pentru Româ-
nia.  

Persoanele care doresc să-l ajute pe Mihai 
Burlacu să depășească această perioadă grea, 
generată de îmbolnăvirea sa, pot face donații în 
conturile deschise la BCR, BRD, Banca Transilva-
nia, Raiffeisen Bank, ING Bank, CEC BANK, UniCre-
dit Bank, Intesa Sanpaolo Bank și ALPHA BANK. 
Denumire: Asociatia SPRO (Speranță pentru Ro-
mania). CUI: 41026636. Persoanele care aleg să 
doneze sunt rugate să specifice și cazul pentru 
care au contribuit financiar: Burlacu Mihai. 

BCR 
LEI: RO16RNCB0015163548220001 
EURO: RO59RNCB0015163548220003 
USD: RO29RNCB0015163548220058 

COD SWIFT: RNCBROBU 
BRD 
LEI: RO34BRDE020SV83172010200 
EUR: RO17BRDE020SV83172350200 
COD SWIFT: BRDEROBU 
Banca Transilvania 
LEI: RO90BTRLRONCRT0502381601 
EURO: RO40BTRLEURCRT0502381601 
GBP: RO95BTRLGBPCRT0502381601 
COD SWIFT: BTRLRO22 
RAIFFEISEN BANK 
LEI: RO79RZBR0000060021092494 
EUR: RO83RZBR0000060021092519 
COD SWIFT: RZBRROBU 
ING Bank 
LEI: RO61INGB0000999909241779 
EURO: RO84INGB0000999909241850 
COD SWIFT: INGBROBU 
CEC Bank 
LEI: RO17CECEB00030RON0604187 
EUR: RO53CECEB000C1EUR0604211 
COD SWIFT: CECEROBU 
UniCredit Bank 
LEI: RO71BACX0000002272526000 
EUR: RO44BACX0000002272526001 
COD SWIFT: BACXROBUXXX 
Alpha Bank 
LEI: RO57BUCU1601215964001RON 
EUR: RO47BUCU1601215964004EUR 
COD SWIFT: BUCUROBU 
Intesa Sanpaolo Bank 
LEI: RO96WBAN000296191729RO02 
EUR: RO80WBAN000296191729EU01 
COD SWIFT: WBANRO22XXX 

Codruța ȘOROAGĂ

Acest bărbat trăiește, de 6 luni, un adevărat coșmar! 
Din cauză că burta îi crește de la o zi la alta,  
Mihai Burlacu nici nu se mai poate încălța singur
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Ciprian Grosu, instructor auto din 
Iași, discută într-un nou episod de 
#PodcastBZI despre cei care vor să 
obțină permisul de conducere, de ce 
tot mai mulți tineri produc accidente 
rutiere, dar și dacă acum se ia mai 
ușor permisul. Instructorul auto 
vorbește și despre faptul că a 
crescut vârsta cursanților și că mulți 
dintre aceștia se descurcă în trafic  
și reușesc să ia permisul repede 

 
Ciprian Grosu a decis în urmă cu aproape 10 

ani să renunțe la locul de muncă din domeniul 
vânzărilor și să devină instructor auto.  

„Este o meserie liberală și, dacă îți faci un por-
tofoliu de clienți, ai succes. Trebuie să gestionezi 
cum trebuie această meserie. Știu de pe vremea 
când lucram în vânzări că, dacă un client mulțumit 
te recomandă la 10 cunoștințe, este posibil ca una 
dintre ele măcar să cumpere de la tine”, spune in-
structorul auto care susține că are cursanți de 
toate vârstele, de la 16 la 66 de ani.  

Unii dintre aceștia reușesc să obțină permisul 
din prima, adică sunt admiși după ce dau proba 
teoretică, iar apoi sunt admiși din prima la proba 

practică.   

Ciprian Grosu, instructor auto din Iași: 
„Lucrurile s-au înrăutățit în ultimii ani” 
Acum, tinerii care au împlinit 16 ani pot obține 

permisul de categorie B1.  
„Un elev poate veni cu 3 luni înainte de a îm-

plini 16 ani, pentru a obține permisul B1, ori 18 ani, 
pentru categoria B, va începe cursurile școlilor de 
șoferi, dar va susține examenul, proba scrisă, 
când va împlini 16 sau 18 ani. Ai împlinit azi 18 ani, 
poți susține examenul teoretic. Cred că mulți elevi 
evită să răspundea la întrebarea «ai mai condus» 
când se urcă pentru prima dată în mașina instruc-
torului. Eu le zic: nu sunt polițist. Vreau să știu 
dacă are o anumită bază de cunoștințe. Un elev 
care e preluat de la zero e ușor de modelat. Sunt 
elevi care vin din alte țări și le este greu să se 
adapteze. În funcție de fiecare elev, 15 ședințe de 
condus sunt suficiente, însă sunt și situații când 
nu sunt suficiente. Nu putem insista pentru că ei 
cred că le băgăm mâna în buzunar. După 3 ședințe 
cu un elev, ne dăm seama dacă pot fi șoferi buni. 
Au îndemânare, atenție distributivă, apreciază co-
rect distanțele, are anumite abilități. Din păcate, 
lucrurile s-au înrăutățit în ultimii ani în privința ac-

cidentelor rutiere, probabil din cauză că unii șoferi 
nu sunt atenți în trafic, se grăbesc, poate circulă 
cu viteză mare”, mai spune Ciprian Grosu, instruc-
tor auto.  

Sute de interviuri, postate pe YouTube, 
la rubrica „podcastBZI” 
Sute de interviuri cu specialiști din diverse do-

menii au fost publicate pe yout YouTube, la ru-
brica „PodcastBZI”. Unul dintre acestea este cu 
Bianca Ciubotariu, fondator B-Vision, ce discută 
într-un nou episod de #PodcastBZI despre pro-
iectul de suflet prin intermediul căruia ajută cur-
sanții să scape de anumite frici, cum este frica de 
a vorbi în public, dar și despre dezvoltarea perso-
nală. Bianca a studiat în Marea Britanie și spune 
că experiența a ajutat-o pe partea de manage-
ment și marketing. Pe lângă proiectul B-Vision 
dezvoltat înainte de a pleca din țară, Bianca lu-
crează ca manager al unui hotel din Marea Brita-
nie. Vrea să se întoarcă în România, să se ocupe 
exclusiv de B-Vision. Astfel, atât cel cu instructo-
rul auto din Iași, cât și alte interviuri cu antrepre-
nori, specialiști din diverse domenii, producători 
pot fi urmărite pe YouTube.  

Raluca COSTIN

Ciprian Grosu, instructor auto din Iași: 
„Lucrurile s-au înrăutățit în ultimii ani”
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Fermierii din Iași au depus proiecte 
în valoare de 10 milioane de euro la 
AFIR, pentru achiziția de utilaje 
agricole. Fondurile au fost epuizate 
înainte de termen. Sesiunea  
de depunere a fost deschisă la  
25 iunie 2024 

 
Fondurile europene alocate măsurii 4.1-Inves-

tiții în exploatații pomicole-componenta 4.1.1, din 
cadrul Programului Național pentru Dezvoltare 
Rurală 2014-2020, au fost epuizate înainte de ter-
men. Astfel, în perioada 25 iunie-1 iulie 2024, au 
fost depuse proiecte în valoare de 313 milioane de 
euro, fiind înaintate 1.130 de cereri la nivel națio-
nal. Agenția pentru Finanțarea Investițiilor Rurale 
(AFIR) a anunțat că s-au epuizat fondurile care 
erau disponibile pentru investiții în dotarea cu uti-
laje și echipamente performante pentru toate ti-
purile de culturi, exceptând sfecla de zahăr și 
formele asociative. Fermierii din Iași au depus 37 
de cereri de finanțare, în valoare de 10 milioane 
de euro. Suma minimă ce poate fi accesată este 
de 350.000 de euro, iar cea maximă, de 1,5 mi-

lioane de euro. 

S-au epuizat fondurile europene 
pentru achiziția de utilaje agricole  
Intensitatea sprijinului acordat pornește de la 

30 la sută și poate ajunge la maximum 90 la sută, 
în funcție de investițiile ce urmează a se realiza 
prin proiect. O condiție pentru obținerea sumelor 
nerambursabile este ca fermierii să fie atenți la 
dimensionarea adecvată a parcului de utilaje agri-
cole, în conformitate cu anexa la Ghidul solicitan-
tului privind corelarea puterii maşinii cu suprafaţa 
fermelor pentru achiziționarea de mașini agricole, 
ce a fost publicat pe pagina Agenției pentru Fi-
nanțarea Investițiilor Rurale. Alocarea financiară, 
stabilită pentru această sesiune, este de 310 mi-
lioane de euro, împărțită pe trei componente. Fer-
mierii din Iași pot accesa 198 de milioane de euro 
pentru toate culturile, dar cu excepția celei de 
sfeclă de zahăr și investițiilor realizate de formele 
asociative. De asemenea, 61 de milioane de euro 
sunt alocați pentru fermierii care cultivă sfeclă de 
zahăr, iar 51 de milioane de euro pentru formele 
asociative, altele decât cele din sectorul sfeclei 
de zahăr. Fondurile europene pentru achiziția de 

utilaje agricole s-au epuizat rapid de fiecare dată 
când AFIR a lansat o sesiune de depunere a pro-
iectelor.  

Ieșenii investesc fonduri  
europene în plantații pomicole  
Ieșenii primesc banii europeni pentru a investi 

în plantații pomicole. Primele liste cu beneficiarii 
din Iași au fost publicate de AFIR, iar în această 
perioadă sunt analizate proiectele depuse de fer-
mierii din toată țara, astfel, noi liste vor fi publi-
cate pe site-ul AFIR. Unul dintre beneficiarii 
fondurilor europene este Petru Vlăduț Ignat, din 
comuna Moșna, care va moderniza o plantație po-
micolă cu 215.000 de euro. Proiectul a fost depus 
în 2023, în măsura DR 15- componenta înființare 
și modernizare exploatații pomicole. Ieșeanca 
Alina Popa va investi fonduri europene într-o plan-
tație pomicolă, în comuna Bârnova. Valoarea to-
tală a proiectului este de 300.000 de euro și 
presupune înființarea unei livezi mixte. Astfel, fer-
mierii din Iași care au depus proiecte pentru ob-
ținerea fondurilor europene vor demara o parte 
din investiții anul acesta. 

Raluca COSTIN

S-au epuizat fondurile europene pentru 
achiziția de utilaje agricole. Ieșenii au 
proiecte în valoare de 10 milioane de euro
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Inspectorii de la ISU Iași au 
descoperit că locația Nish feat Nuba 
este o bombă cu ceas, având în 
vedere că nu are autorizație pentru 
siguranța la incendiu. 
Patronul Ștefan Tânjală și-a încadrat 
clubul ca fiind o terasă acoperită de 
tip „șopron”, astfel că nu  
are nevoie de autorizație 

 
Pe data de 7 iunie 2024, inspectorii de la ISU 

Iași au făcut un control la clubul Nish feat Nuba, 
de la Ciric. Aceștia au descoperit că locația de pe 
șoseaua Ciric nu avea autorizație de siguranță la 
incendiu de câțiva ani. În acest sens, autoritățile 
au amendat societatea condusă de Ștefan Tân-
jală, SC Beste Bite SRL, cu suma de  50.000 de lei. 

Bombă cu ceas la clubul  
Nish feat Nuba din Iași 
Inspectorii ISU Iași au constatat faptul că lo-

cația respectivă funcționa fără obținerea autori-
zației de securitate la incendiu pentru 
amenajarea temporară în aer liber, în suprafață 
de 3.983 mp, unde sunt amplasate mai multe con-
strucții ce au destinația de comerț sau alimenta-
ție publică. Pentru amenajarea temporară în aer 

liber, având destinație comercială, pentru un spa-
țiu mai mare sau egal cu 2.500 mp, este necesară 
autorizația pentru securitatea la incendiu. De ase-
menea, inspectorii au mai stabilit și faptul că, la 
momentul controlului, construcția unde se des-
fășura activitatea de club îndeplinea condițiile de 
construcție închisă cu o suprafață mai mare de 
600 mp și nu a fost obținută autorizația de incen-
diu. 

În Hotărârea de Guvern nr. 571, din 10 august 
2016, se arată: „Pentru construcțiile sau amena-
jările temporare în aer liber care au destinația co-
mercială și au o arie de desfășurare mai mare sau 
egală cu 2.500 mp” 

Ștefan Tânjală s-a consultat cu avocații și a 
contestat procesul-verbal întocmit de pompieri în 
urma controlului. Acesta a precizat că spațiul res-
pectiv are destinația de amenajare încadrată în 
categoria clădirilor deschise, cu funcțiunea prin-
cipală de terasă acoperită de tip „șopron”. Astfel, 
nu era necesar să fie obținută autorizația de in-
cendiu. Totuși, din imaginile de la club se observă 
clar că o parte din terasă este acoperită cu șipci 
de lemn, iar lumea fumează. Desigur că nu lipsesc 
nici sticlele de șampanie aduse cu foc de artificii, 
ceea ce ar putea fi un mare pericol pentru sigu-
ranța oamenilor.  

De asemenea, proprietarul a mai invocat fap-
tul că pe spațiul respectiv sunt, de fapt, două lo-
cații diferite, clubul Nish feat Nuba și o terasă 
care este separată, fostul club Skin. Patronul a 
justificat faptul că nu are nevoie de autorizație 
ISU pentru incendii, deoarece la clubul deținut de 
acesta se desfășoară ocazional evenimente, când 
de fapt se organizează petreceri cu zeci de oa-
meni săptămânal.  

Ștefan Tânjală  
a cerut anularea sancțiunii 
Supărat că a fost amendat de ISU, Ștefan Tân-

jală a cerut anularea procesului-verbal și a amen-
zii de 50.000 de lei, justificând că are un caracter 
nelegal și netemeinic. Mai mult, cere instanței ca 
ISU să plătească cheltuielile de judecată. În anii 
trecuți, la clubul de la Ciric au mai fost probleme 
în ceea ce privește siguranța clienților. 

Reporterii BZI l-au contactat pe Ștefan Tân-
jală, pentru a oferi un punct de vedere cu privire 
la situație. 

„Nu am nimic de declarat despre acest su-
biect”, a spus Ștefan Tânjală.  

Clubul Nish feat Nuba este o bombă cu ceas, 
iar oricând se poate întâmpla o nenorocire. 

Petronel ȘTEFAN

Bombă cu ceas la Nish feat Nuba! Clubul a fost 
amendat de ISU Iași. Afaceristul Ștefan Tânjală 
a găsit un artificiu: face petreceri în șopron
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Ieșeanul Constantin Andronic crește 
porumbei campioni de mai bine de 
25 de ani. Un porumbel a făcut o 
cursă de poveste pentru a se 
întoarce la stăpânul său 

 
Constantin Andronic este din Iași, iar de peste 

30 de ani crește porumbei din mai multe rase. 
Acesta a participat la zeci de concursuri cu păsă-
rile sale pentru care a câștigat medalii de aur. To-
tuși, cea mai mare realizare a fost cu un porumbel 
care a zburat de la Moscova până la Iași și a ieșit 
primul din 10.000 de păsări. 

Ieșeanul crește porumbei campioni 
Constantin Andronic crește sutele de porum-

bei din pasiune în mare parte, însă anual participă 
și la concursuri cu ei. Totul a început de când era 
mic, atunci a devenit fascinat de aceste păsări pe 
care le găsea în podul casei. Pe lângă porumbei, 
bărbatul de 50 de ani se mai ocupă și de dresajul 
câinilor din rasa ciobănesc german alături de cei 
doi frați ai săi. În Iași, există o comunitate tot mai 
mare de columbofili. 

„Cam de la vârsta de 10 ani, mi-au plăcut po-
rumbeii, aveam foarte mulți în podul casei și eram 
fascinat de ei. Din anii 90, am început să cresc po-
rumbei. La Iași, avem 4 rase de porumbei, pe care 
le creștem. Avem bălanul de Iași, Pagul de Iași, 

care are 4 varietăți de culoare, mai avem și Capii 
de Iași, aceștia sunt porumbei jucători. Acest tip 
de porumbel este cel pe care îl eliberăm, se ridică 
deasupra casei și fac tumbe în aer, de asta se nu-
mesc jucători, sunt unii care se învârt așa mult în 
aer încât nu se mai redresează și se lovesc de pă-
mânt. În total, am undeva la 400 de porumbei, la 
început aveam câțiva, după care i-am înmulțit”, 
povestește Constantin Andronic. 

Un porumbel  
a câștigat o cursă de 1.000 km 
În urmă cu 15 ani, bărbatul a trimis 10 porum-

bei voiajori la un concurs. Aceștia au fost trans-
portați undeva pe lângă Moscova și au trebuit să 
își găsească drumul spre casă. Unul dintre cei 10 
porumbei a ajuns acasă și chiar a câștigat cursa. 

„Avem concursuri de frumusețe și mergem cu 
cele mai bune exemplare. De asemenea, am și po-
rumbei voiajori sau postași, aceștia sunt puțin di-
feriți, nu sunt la fel de frumoși precum cei 
jucători. Am participat, acum vreo 15 ani în urmă, 
la un concurs unde au concurat 10.000 de porum-
bei. S-au adunat porumbei din zona Moldovei, iar 
eu am dat 10 porumbei, aceștia au fost transpor-
tați undeva pe lângă Moscova și trebuiau să 
ajungă acasă. Din cei 10 porumbei, unul dintre ei 
a ajuns acasă și a fost și primul care a ajuns și am 
câștigat concursul”, a mai spus Constantin Andro-

nic. 
Una dintre cele mai importante curse de po-

rumbei este la Barcelona, iar Constantin speră că 
poate va participa, la un moment dat, cu unul din 
porumbeii săi.  

„Cel mai important concurs din lume este cel 
din Barcelona, pe o distanță de 1.100 km. Porum-
beii care ajuns pe primele locuri sunt extrem de 
valoroși și ajung după să fie vânduți pe sume im-
portante. Din păcate, nu am participat, până 
acum, cu vreun porumbel la cursa de la Barcelona, 
dar cine știe, poate că pe viitor vom ajunge și 
acolo”, a mai adăugat bărbatul. 

Păsările sunt îngrijite 
Unele păsări ajung chiar la vârsta de 10 ani, 

deși sunt mai bătrâne și nu mai pot fi la fel de 
energice, însă Constantin le îngrijește până la fi-
nalul vieții. 

„Am și porumbei de 10 ani, nu sunt pretențioși 
la mâncare. Erau câte 2-3 perechi din fiecare rasă 
la început, însă s-au înmulțit sau am mai cumpă-
rat de la alții. În lume, sunt sute de rase de porum-
bei, desigur că depinde de zonă și climat. 
Deocamdată, este suficient că avem 400 de po-
rumbei, nu este nevoie să ne extindem mai mult”, 
a încheiat Constantin Andronic. 

Columbofilul Constantin Andronic are 400 de 
porumbei, iar unii dintre ei ajungi campioni. 

Petronel ȘTEFAN

Pasiune inedită! Un ieșean crește porumbei 
campioni. Unul dintre aceștia a zburat 
1.000 de kilometri pentru a se întoarce 
acasă: „A fost primul din 10.000 de păsări”
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În comuna Holboca, localnicii au ajuns cu nervii 
la pământ din cauza întreruperilor dese de energie 
electrică. Electrocasnicele acestora sunt puse în 
pericol. Recent, din cauza unui șoc electric, priza 
din casa unei familii a luat foc, iar o nenorocire se 
putea întâmpla, dacă aceasta nu era acasă și nu 
observa situația. Probleme majore sunt și în Dancu.  

Gigantul E.ON își permite orice 
aroganță. În comuna Holboca, rețeaua 
electrică este la pământ, iar localnicii 
au ajuns în pragul disperării  
În comuna Holboca, problemele căderilor de 

energie sunt dese și persistă de ani de zile în toată 
localitatea. O tânără care locuiește pe strada Flo-
rarului a ajuns în pragul disperării. Aceasta susține 
că imobilul în care locuiește era cât pe ce să ia foc 
din cauza șocurilor de tensiune din rețea. O priză 
din casă a luat foc, iar norocul a făcut ca ea să fie 
în casă, altfel o adevărată tragedie se putea întâm-
pla. „Se întrerupe curentul zilnic pe strada Floraru-
lui, dar și pe străzile principale. Zilele trecute, au 
fost șocuri de curent de mai multe ori pe zi. M-am 
confruntat și cu o situație ce se putea transforma 
într-o tragedie. Din cauza întreruperilor de curent, 
o priză din casă a făcut scurt, a luat foc, ieșea fum, 
noroc că eram acasă că altfel lua foc tot. Electro-
casnicele se pot strica oricând, totul în casă se 
strică, frigiderul nu știu cât mai rezistă. Situația cu 
care ne confruntăm în Holboca este din ce în ce mai 
neplăcută, mai ales că aceste căderi de tensiune 
sunt din ce în ce mai dese în ultimele săptămâni. 
Primarul nu ne oferă explicații și suntem nevoiți să 
suportăm întreruperile de curent. Cu această situa-
ție se confruntă și magazinele din sat, care rămân 
fără curent. Șocurile de curent nu sunt doar ziua, 
ci și noaptea. Nu mai suportăm această situație, 
primarul ar trebui să rezolve problema cumva”, a 
spus o tânără care locuiește pe strada Florarului.  

Primarul comunei Holboca  
a făcut sesizări la ANRE,  
însă nimic nu s-a întâmplat  
Contactat de reporterii BZI, primarul comunei 

Holboca din județul Iași a transmis faptul că au fost 
trimise sesizări inclusiv la Autoritatea Națională de 
Reglementare în domeniul Energiei, însă nu s-a re-
zolvat problema. „Ei (n.r. - E.ON, actuala denumire 
este Delgaz Grid) au mai schimbat din transforma-
toare, noi am mai făcut pe la ANRE. Au făcut niște 
măsurători, la măsurători nu a ieșit rău, este o în-
treagă poveste. Ei nu au o explicație de ce sunt în-
treruperile de energie electrică atât de dese, nu 
ne-au dat o explicație nouă. Noi am făcut demer-
suri, am trimis și noi, la rândul nostru, sesizări. La 
ANRE am fost și eu, personal, le-au trimis celor de 
la E.ON să-și facă măsurători, să monitorizeze o pe-
rioadă. Sunt niște tronsoane cu probleme din cauza 
unor transformatoare mai vechi. Pe strada Flora-
rului, de exemplu, e o rețea foarte veche. Acolo sunt 
undeva la 200 de metri, este veche rețeaua. Primă-

ria a făcut demersuri și la E.ON, și la ANRE. Cauzele 
întreruperilor nu le știu, dar cred că, dacă își reîn-
noiesc rețelele, nu ar mai fi probleme. Și noi, ca pri-
mărie, am mai făcut întăriri de rețele, i-am mai 
ajutat și la extinderile de rețele. Reclamațiile tre-
buie depuse la E.ON. Primăria nu are cu ce să îi 
ajute, tot la call center sunăm și noi, dacă avem 
vreo sesizare”, a spus primarul comunei Holboca, 
Neculai Pamfil.  

Deși clienții reclamă căderile dese de 
energie electrică, E.ON se laudă cu 
investiții de 1,1 miliarde de lei în județ  
E.ON sau Delgaz Grid, așa cum se numește, în 

prezent, compania care furnizează energie în jude-
țul Iași, se laudă cu investiții de miliarde de lei, însă 
nimic nu se observă în teren. În continuare, oamenii 
se plâng de rețelele vechi care se defectează din 
ce în se mai des. „Încă de la venirea sa pe piața de 
energie din România, în anul 2005, grupul E.ON a 
alocat consecvent, an de an, sume considerabile în 
modernizarea sistemului de distribuție a energiei 
electrice din zona de activitate, inclusiv în județul 
și municipiul Iași. Numai în ultimii 10 ani, în județul 
Iași au fost realizate investiții de peste 1,1 miliarde 
de lei, din care în municipiul Iași peste 580 milioane 
de lei. Lucrările au vizat modernizarea tuturor ca-
tegoriilor de instalații (stații și posturi de transfor-
mare, rețele de medie și joasă tensiune, cu accent 
pe digitalizare și automatizare prin SCADA - sis-
teme de achiziție de date și control la distanță). 
Anul trecut, volumul de investiții a fost de aproape 
200 de milioane de lei la nivelul întregului județ, din 
care jumătate a revenit municipiului Iași. Dintre in-
vestițiile realizate putem menționa: modernizarea 
posturilor de transformare subterane si a rețelei 
electrice de distribuție din municipiul Iași, automa-
tizarea sistemului de distribuție și integrare în 
SCADA, posturi de transformare din municipiu, mo-
dernizarea distribuitoarelor subterane ce fac legă-
tura între stațiile de transformare și zonele de 
consum din municipiu, implementare contorizare 
inteligentă la 10.000 de clienți din zona Nicolina, 
modernizarea și creșterea capacității din zona me-
tropolitană (Valea Lupului, Valea Adâncă, Miroslava, 
Lunca Cetăţuii, Bucium, Ezăreni, Horpaz), moder-
nizarea stațiilor de transformare Pașcani, Tg. Fru-
mos, Gorban, precum și extinderi de rețele pentru 
alimentarea noilor consumatori”, au spus reprezen-
tanții E.ON.  

E.ON susține  
că întreruperile de energie  
electrică s-au diminuat în ultimii ani  
E.ON susține că investițiile sunt vizibile, iar în-

treruperile de energie electrică s-au diminuat în ul-
timii ani. „Rezultatele investițiilor sunt vizibile și 
măsurabile, astfel că principalii indicatori referitori 
la calitatea serviciului de distribuție și anume nu-
mărul și durata întreruperilor (SAIDI și SAIFI) au fost 
îmbunătățiți an de an. În 2014, durata întreruperilor 

era 382,4 minute la nivelul județului, respectiv 114 
minute la nivelul municipiului Iași, în 2023, durata a 
fost redusă cu 80%, respectiv 60%. Similar, numă-
rul de întreruperi a fost redus, în 2023, față de 2014, 
cu 53% la nivelul municipiului Iași. Aceste progrese 
sunt menționate și în rapoartele anuale ale Autori-
tății Naționale de Reglementare în domeniul Ener-
giei (ANRE) pentru anii 2021 și 2022, care indică 
Delgaz Grid drept operatorul de distribuție (OD) din 
România care are cea mai bună performanță în 
ceea ce privește numărul și durata întreruperilor în 
raport cu ceilalți OD din țară, iar rezultatele din 
2023 indică îmbunătățirea în continuare a acestor 
indicatori. Pentru comparație, durata întreruperilor 
la nivel de companie (județele Bacău, Botoșani, Iași, 
Neamț, Suceava și Vaslui) a scăzut, în 2023, de circa 
30 de ori față de valorile înregistrate înainte de pri-
vatizare, în 2005”, au mai declarat reprezentanții 
E.ON. Amintim aici faptul că antreprenorii din Iași 
au reclamat avariile dese pe care E.ON le are.   

Compania dă vina pe lucrările  
la infrastructura stradală  
Reprezentanții companiei au spus și faptul că 

avariile sunt cauzate de lucrările la infrastructura 
stradală, care afectează cablurile electrice.  

„Avariile în sistemul de distribuție pot fi cauzate 
de o multitudine de factori, unii controlabili de către 
OD, alții independenți de operator (intervenția unor 
persoane neautorizate, lucrări la infrastructura 
stradală ce afectează cablurile electrice etc.) și nu 
pot fi anunțate. Nu există noțiunea de «avarie pro-
gramată». Ceea ce facem în aceste situații este să 
intervenim prompt, atât prin sistemele de control 
la distanță, cât și prin echipele de teren, astfel încât 
să reducem la minim durata întreruperilor și, impli-
cit, impactul asupra consumatorilor. Pentru sesi-
zarea deranjamentelor, pe lângă numărul de telefon 
consacrat 0800 800 929, clienții pot apela la va-
rianta online pe pagina companiei, link DERANJA-
MENTE, unde pot afla dacă este un incident în 
derulare care afectează zona de interes și care este 
termenul estimat de remediere. În cazul întrerupe-
rilor necesare pentru lucrări, acestea pot fi și sunt 
anunțate, atât pe pagina de internet a companiei, 
link ÎNTRERUPERI PROGRAMATE, cât și în presă. Su-
plimentar, clienții care au specificat în datele de 
contact o adresă de e-mail validă primesc informări 
pe această cale”, au mai adăugat reprezentanții 
E.ON. Deși compania E.ON caută scuze și încearcă 
să convingă populația de faptul că au investit mi-
liarde de lei în infrastructura rețelelor electrice, 
clienții îi contrazic, iar dovadă sunt reclamațiile 
dese. În comuna Holboca, localnicii au ajuns în pra-
gul disperării din cauza căderilor dese de energie.  

Alexandra MAISNER

E.ON, gigantul care își permite orice aroganță! Locuitorii din 
Holboca au ajuns în pragul disperării. Rețeaua electrică este la 
pământ: „Șocurile de curent nu sunt doar ziua, ci și noaptea”
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Trei minori dintr-o comună din 
Iași au trăit, timp de mai mulți ani, un 
adevărat coșmar, doi dintre ei fiind 
violați de propriul frate mai mare, în 
vârstă de 9 ani. Mai mult, puștiul a 
fost prins în timp ce abuza o vacă. 
Cei 4 copii se aflau în grija bunicilor 
materni, care ar fi tăinuit abuzurile.  

Doi copilași au fost  
violați de propriul frate  
Nicoleta Alexandra Amariei a 

dezvăluit prin ce chinuri au trecut 
copiii surorii sale, Florentina Ama-
riei. În urmă cu circa 3 ani, mama 
micuților a plecat la muncă în Ger-
mania și și-a lăsat cei trei copiii în 
grija concubinului. Văzând că nu-i 
poate îngriji, bărbatul a fost de acord 
ca minorii să fie dați în plasament. 
Astfel, aceștia au ajuns să fie îngrijiți 
de bunicii materni și să locuiască 
alături de fratele lor vitreg, care a 
fost crescut încă din primele luni de 
viață de bunicii săi. Din motive evi-
dente, am ales să protejăm identita-
tea minorilor. 

„Sora mea nu a avut o situație 
prea bună cu soțul ei. Tata a fost de 
acord ca ea să plece în Germania. 
Când ea a ajuns în Germania, le-a tri-
mis bani să cumpere lemne la copi-

lași și să cumpere și o vacă. Cumna-
tul meu a zis că nu poate să aibă 
grijă de copii și m-a chemat la pri-
mărie să dau semnătură și s-a decis 
ca minorii să fie încredințați bunici-
lor materni. Băiatul de 9 ani e dintr-
o altă relație, are un alt tată și a fost 
crescut din fașă de bunici și educat 
prost de bunici. Am dovezi că a 
întreținut relații sexuale cu frățiorii 
lui. Prima dată, a avut relații sexuale 
cu o vacă. A fost bătut de bunici ca 
să nu se afle ce a făcut, ca să nu 
piardă ei banii încasați de la Protec-
ția Copilului. Mă deranjează faptul că 
ei și azi încă iau bani de pe urma co-
piilor, deși aceștia nu mai sunt în 
grija lor din toamna anului trecut. 
Am dovada că s-au luat banii pe luna 
lui martie 2024. Ei au luat 6 mii de lei 
din alocațiile copiilor și din indemni-
zații, pentru că aveau copiii în plasa-
ment”, a declarat Nicoleta Alexandra 
Amariei, mătușa copiilor.  

Bunicii au știut tot  
ce se petrece: „Nu  
a avut nicio remușcare” 
Nicoleta Alexandra Amariei sus-

ține că Gheorghe Amariei și Rodica 
Amariei, bunicii celor 4 minori, erau 

extrem de neglijenți, consumau al-
cool, iar copiii erau doar o sursă de 
venit, motiv pentru care au și ales să 
ascundă abuzurile. Micuții nu erau 
hrăniți corespunzător, iar pentru a 
nu avea grijă de mezina familiei, bu-
nicii preferau să o lege de pat.  

„Copiii nu erau nici bine îngrijiți, 
nu le dădeau nici de mâncare. Fetița 
cea mică era legată de pat, timp în 
care tata era beat prin sat. Am sesi-
zat asistentul social din primărie, a 
mers la ei la poartă, dar ei erau ple-
cați și nu a putut să intre să vadă 
cum era fetița legată. Băiatul cel 
mare a avut un comportament ne-
potrivit și la școală, intra după fetițe 
în baie, pipăia fetele și nu s-au luat 
măsuri, totul s-a trecut cu vederea. 
Bunica lor a știut că băiatul de 9 ani 
și-a abuzat fratele mai mic, dar a 
tăcut din gură. Dacă ea, ca bunică, 
știa asta, de ce nu a avut mai multă 
grijă cu fata. Fratele cel mare pro-
gramase să se adune mai mulți 
copii, să întrețină relații sexuale în 
grup cu sora lui. Până la urmă, relații 
sexuale cu fata a întreținut doar fra-
tele cel mare. Când am aflat de 
acest lucru, am făcut sesizare la 
Protecția Copilului și copiii au fost 
luați în aceeași zi din familie. Bunica 

lor nu a avut nicio remușcare, să fie 
tristă că i-au luat copiii. Și poliția a 
deschis un dosar, se fac cercetări”, 
a povestit Nicoleta Alexandra Ama-
riei.  

Florentina Amariei:  
„Când am aflat despre  
ce s-a întâmplat,  
am început să plâng” 
Florentina Amariei, mama celor 

4 copii, a fost complet șocată când 
a aflat ce a putut să facă fiul său cel 
mare, de numai 9 ani.  

„Când am aflat despre ce s-a în-
tâmplat, am început să plâng. Eu aș 
vrea să îi iau la mine, dar nu am con-
diții, ar trebui să am baie în casă. 
Chiar și pe cel mare aș vrea să-l în-
grijesc, tot copilul meu este, chiar 
dacă a făcut acest lucru. Dacă îl 
creșteam eu, nu se ajungea aici, dar 
tata mi l-a luat de la câteva luni și pe 
mine m-a trimis la vite. Și eu cu frații 
mei asistam, când eram copii, la 
scene de sex care se petreceau între 
mama și tata”, a declarat Florentina 
Amariei.  

Asistentul social din cadrul pri-
măriei unde au avut domiciliul, în ul-
timii 3 ani, cei patru copii a precizat 
că aceștia s-au integrat foarte bine, 
aveau rezultate bune la școală. Re-
porterii BZI s-au deplasat la domici-
liul bunicilor minorilor, pentru a afla 
punctul lor de vedere, dar aceștia nu 
erau acasă.  

Imediat ce au aflat despre abu-
zul sexual, reprezentanții Direcției 
Generale de Asistență Socială și Pro-
tecție a Copilului (DGASPC) Iași au in-
tervenit, copiii fiind plasați în 
asistență maternală. 

„Copiii se află acum în asistență 
maternală, pe raza județului Iași, la 
mai multe familii. A existat o suspi-
ciune de abuz de natură sexuală a 
unui frate mai mare asupra unei su-
rori mai mici. Copiii sunt acum bine, 
cei de vârstă școlară merg la 
școală”, a declarat Tiberiu Bantaș, 
purtătorul de cuvânt al Direcției Ge-
nerale de Asistență Socială și Pro-
tecție a Copilului (DGASPC) Iași.  

Dat fiind faptul că fratele cel 
mare și-a violat frățiorii, aceștia nu 
au putut să fie plasați în grija acelu-
iași asistent maternal.  

Codruța ȘOROAGĂ

Șoc într-o familie din Iași. Un puști de 9 ani și-a violat 
fratele și sora. Bunicii au păstrat secretul pentru bani
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SERVICII MEDICALE 

CABINET INDIVIDUAL  

DE LIBERA PRACTICA 

„PSIHOLOGIE CLINICA” - CAUIA FLORENTINA 

COPII - ADULTI - SERVICII PSIHOLOGICE POST 

CRIZA COVID SUPPORT DE REINTEGRARE SOCIO 

FAMILIARA SI SCOLARA. 

Telefon: 0732.806.569
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ANGAJEAZĂ Inginer proiectant 
HVAC 

Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul 

de proiectare si ofertare instalatii 
HVAC (termice, climatizare, ventilatie, 

evacuarea fumului și a gazelor 
fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms 

Office, cunostiintele de MagiCad consti-
tuie un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, 
atentie la detalii, disponibilitate pentru 
program prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 
Oferirea de asistenta tehnica si su-

port in faza de executie 
Realizarea de memorii tehnice, bre-

viare de calcul, scheme functionale, etc. 
Intocmirea listelor de cantitati, caie-

telor de sarcini, documentatiilor de 
avize, dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in 
conformitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna (in cazul depla-

sarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele nece-

sare 
ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SU-

DORI, LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-
mail la adresa: office@das.ro sau se 

pot depune la sediul societatii din 
Iasi, str.Aurel Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161



OFERTE SERVICIU 

Fermador SRL 
angajează electrician 
întreținere în cadrul 
Abatorului de păsari din 
Podu-Iloaiei, Județul 
Iași. Pentru mai multe 
detalii, va rugăm sa ne 
contactați la numărul de 
telefon: 0232.222.111.

MEDIU 

HORDILA NICUSOR SORINEL, 
anunță publicul interesat asupra 
depunerii solicitării de emiterii a 
acordului de mediu pentru 
proiectul “CONSTRUIRE 
LOCUINŢĂ COLECTIVĂ PE TEREN 
PROPRIETATE’’, propus a fi 
amplasat în comuna Rediu, satul 

Rediu, şos. Valea Rediului, NC.-
61620, judeţul Iaşi. Informatiile 
privind proiectul propus, pot fi 
consultate la sediul Agenției 
pentru Protecția Mediului Iași din 
mun. Iași, Calea Chişinăului, nr. 
43, în zilele de luni-joi între orele 
8:00 – 16:30 și vineri între orele 
8:00 – 14:00. Observaţiile 
publicului se primesc zilnic la 
sediul APM Iași
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Ministerul Investițiilor și Proiectelor 
Europene (MIPE) achită fondurile 
europene în valoare de 500.000 de 
euro către firmele din domeniul 
construcțiilor și industriei 
alimentare, din Iași. Plățile  
ar trebui finalizate până la  
finalul lunii august 2024 

 
Firmele din Iași, din domeniul construcțiilor și 

industriei alimentare, care s-au înscris în măsura 
4.1.1 și au proiecte eligibile la finanțare primesc 
banii până la finalul lunii august 2024. Antrepre-
norii vor încasa 500.000 de euro pentru refacerea 
capacității de reziliență. Astfel, antreprenorii pot 
să își dezvolte afacerile cu ajutorul granturilor ob-
ținute prin intermediul sumelor accesate în mă-
sura 4.1.1. Ieșenii au aplicat la granturile IMM de 
investiții, pentru redresarea din criza Covid-19. Un 
alt program, Construct Plus, pentru firmele de 
construcții, s-a derulat la începutul acestui an. 
Bugetul alocat sesiunii de depunere este de 149 
de milioane de euro, în baza schemei de ajutor de 
stat instituite prin Ordonanță de urgență nr. 

68/2023, pentru aprobarea şi finanţarea Progra-
mului naţional pentru dezvoltarea producţiei in-
terne de produse şi materiale de construcţii.  

Firmele din Iași primesc  
banii în diverse programe de finanțare 
Firmele din Iași au depus proiecte în progra-

mul pentru digitalizarea IMM-urilor, sesiunea 
2024, în Planul Național pentru Redresare și Re-
ziliență (PNRR) – „Granturi pentru sprijinirea an-
treprenorilor în dezvoltarea tehnologiilor digitale 
avansate”, cu un buget de 150 de milioane de euro, 
ce aparține Ministerului Investițiilor și Proiectelor 
Europene. Antreprenorii pot accesa banii din 
acest program în funcție de categoria de IMM în 
care se încadrează. Astfel, pentru microîntreprin-
deri se acordă între 500.000 și 700.000 de euro, 
pentru întreprinderile mici se acordă 500.000-1,5 
milioane de euro, iar pentru întreprinderile mijlo-
cii, între 500.000 și 3 milioane de euro. Sumele pot 
fi accesate de firmele mici și mijlocii non-IT, care 
intră în parteneriat cu un alt IMM IT. Zeci de firme 
din Iași au semnat contractele de finanțare .  

Programul Start-Up Nation  
va fi lansat anul acesta  
O nouă ediție a programului Start-Up Nation  

va fi lansată în acest an. Ministerul Economiei, An-
treprenoriatului și Turismului pregătește progra-
mul ce se va desfășura în două etape. Start-Up 
Nation 2024 este diferit față de ultimele ediții ale 
schemei de finanțare prin faptul că mai întâi se 
înscriu persoane fizice în program, nu firme. Ast-
fel, în prima etapă, persoanele fizice se vor înscrie 
la cursuri de formare profesională. Înscrierile ar 
trebui să înceapă luna aceasta, iar în septembrie 
vor fi depuse planurile de afaceri. Antreprenorii 
din Iași susțin că au luat legătura cu consultanții, 
dar încă nu sunt stabilite toate detaliile. Ieșenii 
care au depus proiecte eligibile în programul 
Start-Up Nation au semnat contractele de finan-
țare, până în prezent fiind 337. În această pe-
rioadă, sunt evaluate deconturile. Beneficiarii 
primesc 40.000 de euro pentru fiecare proiect eli-
gibil în 6 luni de la semnarea contractului de fi-
nanțare. Astfel, firmele din Iași primesc fonduri 
europene pentru a dezvolta afacerile.  

Raluca COSTIN

Firmele din domeniul construcțiilor 
și industriei alimentare, din Iași, 
primesc banii pentru refacerea 
capacității de reziliență



EuroBusiness LRJ S.P.R.L., în calitate de adminis-
trator judiciar al VASI RECICLING S.R.L., desemnat de Tri-
bunalul Iaşi în dosarul nr. 2039/99/2024, conform 
Încheierii din 26.06.2024, împotriva debitoarei VASI RE-
CICLING S.R.L., cu sediul social în sat Lunca Cetatuii, 
Com. Ciurea,Str. Luceafarului, nr.31, bl. Moldoforest, et.1, 
ap.40, jud.Iași, nr. de ordine în Registrul Comerţului 
J22/2906/2020, Cod de identificare fiscală 37104159, s-
a deschis procedura generală a insolvenţei reglementată 
de Legea nr.85/2014. Termenul de înregistrare a 
creanţelor 09.08.2024. Termenul de întocmire tabel pre-
liminar 29.08.2024. Depunerea eventualelor contestaţii 
împotriva tabelului preliminar al creanţelor se va face în 
7 zile de la publicarea Tabelului preliminar în Buletinul 
Procedurilor de Insolvenţă. Termenul pentru definitiva-
rea tabelului de creanţe 23.09.2024. Prima şedinţă a 
Adunării Creditorilor este convocată la data de 
03.09.2024, ora 12:00, la sediul administratorului judiciar 
din Iaşi, Str.Zorilor nr.11, Jud.Iaşi. Creditorii interesaţi pot 
depune declaraţii de creanţă la dosarul de insolvenţă nr. 
2039/99/2024 și administratorului judiciar pe adresa de 
email office.is@lrj.ro.
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Preoteasa 2 în 1 și-a recunoscut 
plăcerea nevinovată: „Fantezia mea 
senzuală este să fiu legată de pat” 

Babele bârfitoare încep rubrica de azi cu o 

chestiune amuzantă de pe rețelele de sociali-

zare. Preoteasa din Ciordești este protagonista 
unei întâmplări amuzante. Nu mai e liniște în co-
mună de când premărița 2 în 1 a lăsat un comen-
tariu la o postare de pe Feisbuc. Aceasta și-a 
spus fantezia nevinovată. „Fantezia mea sen-
zuală este să fiu legată de pat și să dorm 4 zile la 
rând”, a comentat pe rețelele de socializare. Oa-
menii din comună se tem că preoteasa n-a glu-
mit și că are porniri de astea. Oricum, odată nu a 
venit la premărie o zi, iar localnicii au concluzio-
nat. Dacă a uitat-o popelul legată? 

Șăf din miliție, patron de cârciumă 
unde se vând mărfuri de contrabandă 
În continuarea rubricii de azi, babele vă mai 

povestesc câteva chestiuni de prin miliție. Este 
un șăf din Răducămeni care are un magazin des-
chis prin zona aia. Acolo, tot ce se vinde este de 
peste Prut. Băutură, țigări, tot ce se poate. Nu 
mai spunem că se vând țigări la bucată, că asta 

este deja banal. Problema este că milițianul care 
deține acest magazin nu se lipește la niciun con-
trol. De ce? Apăi, că e milițian. Babele nu mai zic 
mai multe acum că au pregătit o surpriză pentru 
zilele viitoare... 

Ia și pensie, și salariu  
și a mai angajat-o și pe nevastă 
La final de rubrică, babele vă mai povestesc 

câteva chestiuni de pe la Citabim. Este unul care 
e director tehnic, pe nume Cretinel Barză. Deși 
este ieșit la pensie de câțiva ani, încă ocupă 
această funcțiune. Pe lângă asta mai face parte 
și din consiliul de administrație. Lunar ia vreo 25 
de mii de lei de la Citabim, iar pe lângă asta mai 
ia și vreo 9 mii de lei pensie. De parcă n-ar fi fost 
de ajuns, a mai angajat-o și pe nevastă-sa acolo, 
ca operator de calculator. Du-te, bre, acasă, că 
ai supt destui bani, lasă și pe alții!

Bursa bârfelor

Polițiștii din Iași au împărțit amenzi 
usturătoare celor care au încălcat 
legea. Mai mulți șoferi au rămas fără 
permisul de conducere, iar unii  
dintre ei s-au ales cu dosare penale 

 
Acțiunile polițiștilor de la Rutieră au drept 

scop prevenirea evenimentelor grave din trafic, 
iar respectarea regulilor de circulație de către toți 
cetățenii ar reduce semnificativ tragediile care se 
întâmplă în jurul nostru. Pentru creșterea gradului 
de siguranță rutieră la nivelul județului Iași, în pe-
rioada 29-30.06.2024, polițiștii din cadrul Servi-
ciului Rutier Iași împreună cu polițiștii Secției nr. 
8 Poliție Rurală Lețcani au organizat și executat 
acțiuni punctuale, pe raza de competență, pentru 
creșterea gradului de disciplină rutieră. Au fost 
aplicate 28 de sancțiuni contravenționale, în va-
loare de 24.585 de lei, dintre care 21 pentru ne-
respectarea regimului legal de viteză, iar 7 pentru 
alte abateri. Totodată, au fost reținute 12 permise 
de conducere, dintre care 11 pentru nerespectarea 
regimului legal de viteză, iar 1 pentru consumul de 
alcool.  

Amenzi usturătoare  
au fost împărțite de polițiști la Iași 
De asemenea, la data de 1 iulie 2024, polițiștii 

din cadrul Poliției Municipiului Iași- Biroul Rutier 
au organizat și executat o acțiune pe raza de 
competență, pentru combaterea principalelor 
cauze generatoare de accidente rutiere, în special 
a celor săvârșite de bicicliști și de către conducă-
torii de trotinete. Astfel, au fost aplicate 68 de 
sancțiuni contravenționale, în valoare de 16.850 
de lei, dintre care 18 pentru bicicliști, 17 pentru 

conducătorii de trotinete, iar 33 pentru alte aba-
teri. Totodată, au fost reținute 2 permise de con-
ducere și a fost ridicat 1 certificat de 
înmatriculare. De exemplu, un tânăr în vârstă de 
18 ani, din jud. Iași, a condus o trotinetă electrică 
pe trotuar, care nu este prevăzut cu pistă spe-
cială, și a traversat neregulamentar pe trecerea 
de pietoni, fiind sancționat contravențional, con-
form OUG nr.195/2002. 

S-a urcat beat la volan, dar a fost prins 
Zilele trecute, polițiștii ieșeni au ajuns la timp 

la o sesizare. O nenorocire se putea întâmpla după 
ce un tânăr s-a urcat beat la volan.  

„La data de 30 iunie a.c., Secția nr. 2  Poliție 
Iași a fost sesizată despre faptul că în zona Gării 
de pe raza mun. Iași ar fi un autoturism care se 
deplasează haotic în trafic. La scurt timp, polițiștii 

au identificat autoturismul în cauză, la volanul au-
toturismului fiind identificat un tânăr în vârstă de 
27 de ani, din oraș Podu Iloaiei. În urma verifică-
rilor efectuate în baza de date, s-a constatat fap-
tul că acesta ar avea dreptul de a conduce 
suspendat. Întrucât șoferul emana halenă alcoo-
lică, acesta a fost testat alcoolscopic, rezultând 
o alcoolemie de 0,87 mg/l alcool pur în aerul ex-
pirat. Tânărul a fost condus la o unitate medicală 
în vederea prelevării de probe biologice. În cauză 
a fost întocmit dosar penal sub aspectul săvârșirii 
infracțiunilor de conducere a unui vehicul sub in-
fluența băuturilor alcoolice sau a altor substanțe 
și conducere a unui vehicul fără permis de con-
ducere”, au transmis reprezentanții IPJ Iași.  

Amenzi usturătoare au fost împărțite de poli-
țiști la Iași și probabil că asta se va întâmpla și în 
perioada următoare. 

Lucian SAVA

Amenzi usturătoare au fost împărțite de polițiști la 
Iași. Iată ce au descoperit oamenii legii în trafic


